
Protokół Nr 42/2020 
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

w dniu 15 stycznia 2020 r. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta - Marcin Paliński, Wicestarosta – Paweł Przybyłek,  

Członkowie Zarządu: Mateusz Budka, Krzysztof Zdziarski, Lech Brzozowski, Skarbnik Powiatu – 
Renata Mróz, Sekretarz Powiatu – Elżbieta Bieniek, Przewodniczący Rady – Andrzej Bróździński,  
Kierownik Wydziału Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego – Jolanta Tymińska, 
Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących – Bogdan Malinowski, Dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg- Jacek Dłuski, Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska –
Agnieszka Szczepkowska oraz Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami – Sylwia Skwarska.  

Obrady otworzył i prowadził Starosta Marcin Paliński.  
 
Porządek obrad: 

I. Wydział Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego: 
1. Wynagrodzenia nauczycieli. 
2. Rozpatrzenie wniosku dyrektora ZSO o wyrażenie zgody na utworzenie klasy o profilu 

Cyberbezpieczeństwo i nowoczesne technologie informatyczne. 
II. Powiatowy Zarząd Dróg: 

1. Informacja w sprawie umowy z firmą RoadWay. 
III. Wydział Budownictwa i Ochrony Środowiska: 

1. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Olsztynie. 

IV. Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 
1. Informacja o gospodarowaniu nieruchomościami powiatowymi. 

V. Wydział Organizacyjny i Spraw Obywatelskich: 
1. Przedstawienie wyników kontroli. 
 

Ad. I.1. 

p. Jolanta Tymińska poinformowała, że po analizie wynagrodzeń nauczycieli, sprawozdań 

rocznych, które przygotowały placówki oświatowe, średnia została osiągnięta we wszystkich 

stopniach awansu zawodowego. Wyliczono wszystkie nadgodziny, sprostowano błąd w 

sprawozdaniu jednej z jednostek, dodano również wynagrodzenia doradców metodycznych. 

Sprawozdanie wykazało jeszcze nadwyżkę ok 2 tys. zł w grupie nauczycieli mianowanych. 

p. Andrzej Bróździński prosił, żeby, zgodnie z przepisami, przygotować pisemną informację 

o wynagrodzeniach. Zapytał, czemu Ośrodek jest w to wliczony? Stwierdził, że część tych osób 

jest pracownikami gminnych placówek oświatowych. 

p. Jolanta Tymińska odparła, że zatrudnieni są na umowę w naszych placówkach. Rozliczenie 

jest na etaty. Może w każdej chwili przekazać informację sporządzoną na podstawie 

średniorocznych sprawozdań z całego 2019 r. oraz koszty wynagrodzeń. Te dwie dane są w 

sprawozdaniu z podziałem od stycznia do sierpnia i od września do końca roku. Wzór zestawienia 

średnich wynagrodzeń jest opracowany przez MEN, są dane bazowe w gotowym druku. My 

wstawiamy to, co osiągnęły placówki oświatowe. Zestawienie jest w każdej jednostce, w rozbiciu 

na okresy.  

p. Andrzej Bróździński stwierdził, że ktoś popełnił błędy. 

p. Jolanta Tymińska odpowiedziała, że może ktoś w jednostce popełnił błędy w 

sprawozdaniach. Ostatnia informacja o wynagrodzeniach podawana była za listopad. 

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że Przewodniczący Rady życzył sobie informację o 

wynagrodzeniach na piśmie i ją otrzyma. Zamknął dyskusję na ten temat. 
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Ad. I. 2. 

p. Bogdan Malinowski poinformował o możliwości utworzenia pilotażowej klasy o profilu 

Cyberbezpieczeństwo i nowoczesne technologie informatyczne, w ramach programu 

„CYBER.MIL z klasą” planowanego przez Ministerstwo Obrony Narodowej. Jest to innowacyjny 

program przeznaczony dla uczniów szkół średnich zakładający utworzenie jednej 10-15 osobowej 

klasy na terenie każdego województwa. MON udzieli: dotacji na finansowanie wyposażenia sali 

informatycznej i wynagrodzenia dla nauczycieli realizujących przedmioty specjalistyczne w 

wysokości maksymalnie 80% poniesionych wydatków, tj. do 260.000 zł; wsparcia merytorycznego 

dla szkół poprzez delegowanie ekspertów z zakresu cyberbezpieczeństwa z jednostek 

organizacyjnych resortu obrony narodowej. Szkoła natomiast musi spełniać szereg warunków. 

Ubiegać się o utworzenie takiej klasy mogą licea lub technika: 

1) z miast niżej 100.000 mieszkańców, 

2) której organem prowadzącym jest powiat, 

3) prowadząca działalność dydaktyczno-wychowawczą w dziedzinie obronności państwa (zgodnie 

z zapisami statutu), 

4) posiadająca klasę o rozszerzonym profilu matematycznym albo matematycznym i 

informatycznym albo matematycznym i fizycznym, 

5) osiągająca w ciągu ostatnich 3 lat wynik maturalny z matematyki na poziomie podstawowym 

wyższy, niż 70% punktów możliwych do uzyskania,  

6) przedstawi pisemną zgodę organu prowadzącego na finansowanie co najmniej 20% kosztów  

przedsięwzięcia, 

7) przedstawi oświadczenie o nawiązaniu współpracy z uczelnią wyższą, mającą w ofercie 

edukacyjnej przedmioty z zakresu matematyki lub informatyki albo instytutem naukowo-

badawczym. 

p. B.Malinowski stwierdził, że z nawiązaniem współpracy z uczelnią nie będzie problemu. 

Sądzi, że w skali województwa będzie to niewiele szkół. Szczegółowych kryteriów jeszcze nie ma. 

Przez ostatnie 3 lata spełniamy warunek wyniku maturalnego powyżej 70%. Jednym z wymogów 

jest wyrażenia zgody przez organ prowadzący na dofinansowanie w wysokości 20% utworzenia 

oddziału, ok. 50 tys. zł, przy maksymalnej wysokości dofinansowania MON. Podkreślił, że taka 

klasa funkcjonuje w Łowiczu. Mieli 10 osób chętnych na jedno miejsce.  

p. Lech Brzozowski zapytał, czy na tę klasę będzie subwencja. 

p. Jolanta Tymińska odpowiedziała, że będzie zwykłą subwencja na ucznia. 

Starosta Marcin Paliński uważa, że należy już zacząć prace i wnioskować o jej utworzenie w 

Nidzicy. Im wcześniej zaczniemy, tym lepiej. 

p. Bogdan Malinowski dodał, że termin składania wniosków pojawi się w warunkach 

szczegółowych. Wymagana będzie pisemna zgoda organu prowadzącego na wspófinansowanie. 

p. Paweł Przybyłek podkreślił, że wyniki maturalne to będzie duży atut. 

p. Bogdan Malinowski dodał, że oddział ten nie powinien być konkurencyjny dla klasy 

mundurowej w ZSZiO, ponieważ to nie będzie klasa mundurowa. 

p. Lech Brzozowski zapytał o zdanie p. Tymińską. 

p. Jolanta Tymińska odpowiedziała, że popiera to działanie.  

p. Bogdan Malinowski zaznaczył, że ze względu na wyspecjalizowaną pracownię 

informatyczną wymogiem będzie 15 –osobowa klasa, prowadzone będą zajęcia IT przez większość 

czasu. MON deklaruje również wsparcie metodyczne. 

p. Mateusz Budka stwierdził, że jeśli będzie zainteresowanie osób z poza terenu powiatu, to 

mamy do dyspozycji internat. To też jest atut. 

Starosta Marcin Paliński zapytał, czy Zarząd musi już wyrazić zgodę. 
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p. Bogdan Malinowski uważa, że wystarczy wstępna.  

p. Andrzej Bróździński zapytał, czy nasze technikum spełnia wymogi. 

p. Bogdan Malinowski stwierdził, że nie.  

Zarząd jednogłośnie przychylił się do wyżej przedstawionego wniosku o utworzenie 

w ZSO klasy o profilu Cyberbezpieczeństwo i nowoczesne technologie. 

 

p. Jolanta Tymińska i p. Bogdan Malinowski opuścili salę obrad, a dołączył p. Jacek Dłuski. 

 

Ad. II. 1. 

p. Jacek Dłuski przedstawił następną opinię prawną odnośnie umowy z firmą RoadWay na 

opracowanie dokumentacji projektowej na drogę Napiwoda – Bartoszki – Grzegórzki. W ocenie 

mecenasa wyjściem jest zawarcie ugody. W przypadku realizacji celu publicznego dopuszcza się 

taka możliwość. Ugoda uwzględnia odstępstwa od umowy, żeby sprawę załatwić polubownie. 

Ugoda będzie dokumentem wyższej rangi, niż umowa. Dyrektor stwierdził, że zerwanie umowy 

nic nie da, gdyż nie uzyskalibyśmy dokumentacji. Trzeba by rozpisać nowy przetarg, a oferty byłyby 

2-krotnie wyższe. Dlatego zamierza podpisać ugodę z wykonawcą.  

p. Andrzej Bróździński zapytał, na jakim etapie jest wykonawca. Czy jest sens ugody, jeśli nic 

nie ma. 

p. Jacek Dłuski odpowiedział, że polega na słowach wykonawcy, który miesiąc temu 

twierdził, że projekt uzyskał pozwolenie wodno-prawne. Do końca może jeszcze sprawa potrwać 

ok. 6 miesięcy. 

p. Mateusz Budka stwierdził, że w maju wykonawca mówił to samo. 

Starosta Marcin Paliński zauważył, że za wykonaną pracę będziemy zobowiązani zapłacić.  

p. Andrzej Bróździński wspomniał, że za nie wykonaną pracę są kary. Zapytał, ile zyskamy 

za nie wywiązanie się z umowy? 

p. Jacek Dłuski odpowiedział, że jedynym dobrem jest projekt  

p. Mateusz Budka przypomniał, że na posiedzeniu 13 grudnia powiedziane było, że celem 

jest stworzenie dokumentacji. Jeśli rozwiążemy umowę, to stracimy czas. Z nową firmą dojdzie 

dodatkowy koszt. Jeśli podpiszemy ugodę, to będzie bardzo szybko finał, jeśli nie dojdzie do sporu. 

p. Paweł Przybyłek uważa, że ugoda to krok do przodu. Tylko patrzeć, kiedy gm. Nidzica 

zapyta o ten projekt. Robimy go dla dobra mieszkańców, które jest na I miejscu. Mała obwodnica 

Nidzicy jest potrzebna zaznaczył, że mieszkańcy Napiwody jeżdżą do Olsztyna przez Łynę, nie 

przez Nidzicę.  

p. Andrzej Bróździński stwierdził, że nie neguje tego, dlaczego ten projekt zlecono, tylko jak 

długo to jeszcze potrwa. Okazać się może znowu, że za pół roku nie będzie gotowy. 

Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że w ugodzie zostanie zaproponowany termin i dodał, że 

mimo, iż wykonawca nie wywiązuje się, to zapłacić będziemy musieli. Jeśli wykonawca dotrzyma 

terminu określonego w ugodzie, to dostanie zapłatę. 

p. Paweł Przybyłek zwrócił uwagę, że ewentualne postępowanie w sądzie za nie dotrzymanie  

terminu potrwa rok, czy dwa.  

p. Andrzej Bróździński uważa, że stracimy dużo. A co za to zyskamy? 

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że dokumentację.  

p. Andrzej Bróździński utrzymywał, że za nie wywiązanie się z terminu są określone kary. 

Zapytał, czy coś zyskamy. 

Starosta Marcin Paliński zauważył, że Dyrektor PZD dostał upoważnienie i informuje 

Zarząd o działaniach. 

p. Krzysztof Zdziarski stwierdził, że jeśli nie dokończy tego postępowania, to sprawa potrwa 

2-3 lata. Skończy się Fundusz Dróg Samorządowych.  
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p. Andrzej Bróździński chciał się dowiedzieć, ile zyskamy za nie wywiązanie się z umowy. 

p. Jacek Dłuski podał stawkę 11 zł/dzień. Teoretycznie kara przewyższa wartość projektu. 

Można przeliczyć na dzień dzisiejszy. 

p. Mateusz Budka stwierdził, że to nie znaczy, że taką kwotę otrzymamy. Sąd może inaczej 

zasądzić. 

p. Andrzej Bróździński zapytał, co w sytuacji, gdy będzie ugoda niedotrzymana.  

Starosta Marcin Paliński odparł, że to będzie w sądzie argument dla nas. 

p. Mateusz Budka doda, że tamten plik dokumentacji będzie nieważny.  

p. Jacek Dłuski zaproponował, że przedstawi Zarządowi projekt ugody przed jej 

podpisaniem. 

 

p. Mateusz Budka podziękował Dyrektorowi za szybką reakcję na ul. Warszawskiej. Zapytał 

też która droga w Gminie Janowiec Kościelny znalazła się na liście Funduszu Dróg 

Samorządowych. 

p. Jacek Dłuski odpowiedział, że jest to droga od starodroża siódemki przez Zabłocie 

Kanigowskie do Janowca Kościelnego.  

p. Mateusz Budka zauważył, że koszt drogi Czarny Piec - Napiwoda jest mniejszy, niż drogi 

Łyna - Rączki.  

p. Jacek Dłuski stwierdził, że jest to jedyna droga, która nadaje się na powierzchniowe 

podwójne utrwalanie. 

 

Więcej pytań do p. Jacka Dłuskiego nie było, więc opuścił salę obrad, a dołączyła p. Agnieszka 

Szczepkowska.  

 

Ad. III.1. 

p. Agnieszka Szczepkowska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przekazania 

skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. Dotyczy ona uchwały Nr 

IV/18/2018 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających w 2019 roku. 

Wpłynęła do Starostwa 30 grudnia 2019 r. Skarga zarzuca uchwale istotne naruszenie prawa 

materialnego, a mianowicie  art. 31 ust.1 i 6 ustawy z dnia 18 sierpnia 2011 r. o bezpieczeństwie 

osób przebywających  na obszarach wodnych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1482 ze zm.) oraz art. 94 

Konstytucji RP (Dz. U. z 1997 r. Nr 78, poz. 483 ze zm.), polegające na przekroczeniu delegacji 

ustawowej i zawartych w niej granic swobody regulacyjnej poprzez uchwalenie stawek opłat z tytułu 

usunięcia statku lub innego obiektu pływającego za każdą dobę na poziomie maksymalnym, 

wynikającym z obwieszczenia Ministra Finansów, bez poczynienia co do żadnej z tych opłat 

stosownych ustaleń w zakresie kosztów usuwania oraz kosztów przechowywania statków lub 

obiektów pływających, a zatem z pominięciem kryteriów zawartych w upoważnieniu ustawowym.  

Zgodnie z art. 54 § 2 ustawy z dnia 30 sierpnia 2002 r. prawo o postępowaniu przed sądami 

administracyjnymi (Dz. U. z 2019 r., poz. 2325 ze zm.) organ zobowiązany jest przekazać skargę 

sądowi wraz z kompletnymi i uporządkowanymi aktami sprawy w terminie trzydziestu dni od dnia 

jej otrzymania.  

p. Agnieszka Szczepkowska zaznaczyła, że załącznikiem do uchwały jest odpowiedź na 

skargę. Przedstawiła ją.  

p. Andrzej Bróździński stwierdził, że po raz drugi są zarzuty. Jeśli prokurator zarzuca, to 

jakieś zapisy w uchwale powinny być. 

p. Mateusz Budka zauważył, że portal samorządowy opisuje problemy powiatów, gdzie te 

uchwały są zaskarżane. Wszędzie są stawki maksymalne zaskarżane. Prokurator sprawdza akty 
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prawa miejscowego pod kątem legalności. Czy takie zapis będzie, czy nie, to i tak mają swoje 

przesłanki.  

p. Agnieszka Szczepkowska zaznaczyła, że z chwilą skargi mieliśmy już kolejną uchwałę 

podjętą, na rok 2020.  

p. Andrzej Bróździński uważa, że w uzasadnieniu prokurator wskazuje brak wykazania cen 

rynkowych. Skoro takich nie mamy, to uważa, że można rozszerzyć badanie na inny obszar. 

p. Agnieszka Szczepkowska zaznaczyła, że z przepisów wynika, że powinno to być na terenie 

powiatu. 

p. Andrzej Bróździński uważa, że można jakąś kwotę podać dla porównania, gdzie jakieś 

stawki były. Można kolejną uchwałę inaczej przygotować.  

p. Agnieszka Szczepkowska dodała, że prokurator zarzucał, iż na sesji nie uzasadniano 

uchwały, ale w uzasadnieniu do uchwały był zapis.  

p. Andrzej Bróździński proponował w następnej uchwale to ująć i napisać o stawkach. 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Olsztynie Zarząd jednogłośnie zaopiniował pozytywnie. 

 

p. Agnieszka Szczepkowska opuściła salę obrad, a dołączyła p. Sylwia Skwarska. 

 

Ad. IV.1. 

p. Sylwia Skwarska przedstawiła informację dyrektora ZSZiO o podpisaniu umowy najmu 

lokalu o pow. 49 m2 na rzecz Ośrodka Szkolenia Kierowców na 15 godzin w terminie od 13 stycznia 

do 14 lutego br. za stawkę 16,50 zł netto za godzinę. Dodała, że w poprzedniej umowie była stawka 

13,58 zł. 

Zarząd przyjął informację do wiadomości. 

 

Ad. V. 
p. Elżbieta Bieniek przedstawiła wyniki kontroli : 

- w Zespole Opieki Zdrowotnej w Nidzicy przeprowadzonej przez Warmińsko-Mazurski 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Olsztynie w dniu 18 grudnia 2019 r. w zakresie: 
kontrola wytwórców odpadów medycznych oraz kontrola wnoszenia opłat za korzystanie ze 
środowiska. Zalecono, aby w karcie ewidencji odpadów wpisywano odpowiedni ich rodzaj 
zgodnie z katalogiem odpadów; 

- w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Nidzicy przeprowadzonej przez Komisję 
Rewizyjną Rady Powiatu w dniu 9 grudnia 2019 r. Komisja zrealizowała planowaną kontrolę za 
rok 2018 w następującym zakresie: stan zatrudnienia; kwalifikacje pracowników i arkusz 
organizacyjny; przestrzeganie przepisów BHP; wprowadzenie przepisów RODO w placówce; 
formy wsparcia psychologicznego dla dzieci i młodzieży; realizacja Zakładowego Funduszu 
Świadczeń Socjalnych. Komisja stwierdziła potrzebę zwiększenia pomieszczeń dydaktycznych w 
Ośrodku oraz modernizacji pomieszczeń sanitarnych w internacie pod względem podziału na 
część damską oraz męską. Zalecenia są w trakcie realizacji.  

Uwag i pytań nie było. 
 
Ponadto Sekretarz poinformowała, że rozpoczęły się prace nad Raportem o stanie powiatu 

za rok 2019. 
 
p. Mateusz Budka podjął temat odbudowania orkiestry dętej w Nidzicy, w której graliby 

wszyscy chętni, nie tylko młodzież szkolna. Proponował podjęcie działań i ogłoszenie naboru 
chętnych.  
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Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że stary sprzęt, w ocenie fachowca, kompletnie się nie 
nadaje do użytku. Zostanie wypożyczony w formie użyczenia. Nikt nie chce się podjąć jego 
renowacji. Koszt naprawy byłby porównywalny z zakupem nowych instrumentów. Uważa, że 
można napisać do Ministerstwa Kultury wniosek o dotację na zakup nowych instrumentów. 

p. Mateusz Budka uważa, że trzeba też szukać prywatnych sponsorów. 

p. Paweł Przybyłek zapytał, czy mamy kapelmistrza. 

p. Mateusz Budka zaznaczył, że zajmie się rekonesansem. Proponował, żeby na 15 sierpnia 

br. zaprosić orkiestrę z m. Zawidz Kościelny. Tam też chce się udać i zasięgnąć informacji 

dotyczących funkcjonowania tej orkiestry. 

p. Krzysztof Zdziarski uważa, że dobrym rozwiązaniem jest założenie orkiestry przez 

Stowarzyszenie.  

Starosta Marcin Paliński uważa, że jeśli byłaby to orkiestra powiatowa, to można by 

zaproponować współfinansowanie samorządom i zorganizować ją na bazie nowych instrumentów, 

jeśli będzie odpowiednie źródło dofinansowania. 

Zarząd poparł wyżej przedstawioną propozycję p. Mateusza Budki.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Marcin Paliński zamknął posiedzenie Zarządu 

Powiatu. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:  

 Starosta 
/-/ Inspektor / - / Marcin Paliński 

Małgorzata Jarka   Wicestarosta  
/ - / Paweł Przybyłek 
Członek Zarządu  

               / - / Krzysztof Zdziarski 
Członek Zarządu  

               / - / Mateusz Budka 
Członek Zarządu  

               / - / Lech Brzozowski 
 

 

 


